
شرايط مالي خوب دروغ است 
ح��دود دو ماه ديگ��ر به آغ��از رقابت هاي 
المپيك ريو و بع��د از آن پاراالمپيك زمان 
باقي اس��ت اين در حالي است که مسعود 
اش��رفي، دبيرکل کميته مل��ي المپيك 
در خص��وص وضعيت ورزش��كاران ايران 
مي گويد: »برنامه اي که ه��م اکنون اجرا 
مي شود، يك برنامه چهار ساله است که از پاراالمپيك 2012 لندن 
شروع شده و ماه هاي پاياني اش را سپري مي کند. درباره شرايط مالي 
اگر بگوييم خوب است، دروغ گفته ايم. اگر هم بگوييم بد است، چندان 
جالب نيست.اميدوارم همچون دوره هاي قبلي پاراالمپيك بودجه سال 
سريع تر در اختيار قرار بگيرد تا بتوانيم از آن استفاده بهتري ببريم. به 
هر حال ما محدوديت هاي مالي خودمان را داريم و بايد شرايط را درک 

کنيم. سعي مي کنيم با نداري ها بسازيم و کمتر گلايه کنيم.«

صداي كرش را در نياوريم!
اعتراض هاي پي در پي کرش براي به کرسي نشاندن حرف هايش اگر چه 
به مزاج خيلي ها خوش نمي آيد و بسياري مرد پرتغالي نيمكت تيم ملي 
را يك مربي هميشه ناراضي مي خوانند، اما هم منتقدان و هم موافقان 
کرش به خوبي مي دانند که اعتراض هاي مداوم او از چه رو است. حتي 
اگر گاه برخي بده و بس��تان ها و غرض ورزي هاي شخصي مانع از تأييد 
خواسته هاي کرش شود. شايد هم اين به حق بودن خواسته هاي سرمربي 
تيم اس��ت که با وجود تمام اعتراض هايي که مي کند و تهديدهايش به 
رفتن،  همچنان مربي محبوب مردم اس��ت و حمايت س��فت و سخت 
هواداران فوتبال را پش��ت خود احس��اس مي کند و به پشتوانه همين 

حمايت، هر بار خواسته هايش را محكم تر از قبل مطرح مي کند. 
مخالف��ت و انتقادهاي منتق��دان از ک��رش اما دلايل مختلف��ي دارد. 
غرض ورزي هاي شخصي و اختلاف نظرهاي سليقه اي را اگر کنار بگذاريم، 
فوتبال زدگي خود مي تواند دليل قانع کننده اي براي موضع گيري ها عليه 
کرش باشد. دريافتي هاي هنگفت فوتبالي ها و نخواندن نتيجه گيري آنها 
با برداشتي که از بيت المال مي کنند باعث شده بسياري موضعي سفت 
و سخت عليه فوتبال بگيرند و بي آنكه به اين مهم توجه کنند که کرش 
هرگز براي دريافتي هاي خودش نبود که صداي اعتراضش بلند شده و 
همواره براي تيم ملي و فراهم شدن امكانات آن با مسئولان درگير شده 
است. به طوري که بارها بسياري از مربيان و کارشناسان تأکيد کرده اند که 

اين خواسته ها، به حق است و نبايد برابر آن موضع گيري کرد. 
تاج که جانشين کفاشيان شد، اميدواري هاي زيادي براي تعامل بيشتر 
بين تيم ملي فوتبال ايران و فدراسيون به وجود آمد. چراکه تاج همواره 
يكي از موافقان حضور کرش در تيم ملي ب��ود و از او حمايت کرده بود و 
حال،  اين حمايت به صورت مستقيم بود. رئيس جديد فدراسيون فوتبال 
از همان ابتدا هم با نيت جلب رضايت کرش بود که پاي ميز گفت وگو با 
او نشست و جلس��ات متعددي را نيز برگزار کرد که دهها ساعت به طول 
انجاميد تا توانست سرمربي تيم ملي فوتبال را به شرط مهيا شدن امكانات 
و خواسته هاي او به ادامه حضورش در اين تيم راضي کند. امكاناتي که هنوز 
 خبري از مهيا شدن آن نيست. از يك سو نامرغوب بودن زمين ورزشگاه 
دستگردي است که باعث شده تيم ملي در زمين ديگري تمرين کند و حال 
نيز شنيده مي شود به رغم آنچه تاج در خصوص عقد قرارداد يك ساله با اين 
ورزشگاه براي تمرين تيم ملي وعده داده بود، دستگردي با پيشنهادات 
هنگفت تيم هاي تهراني مواجه شده و بعيد نيست اگر قرارداد امضا نشده اي 

که رئيس فدراسيون از آن گفته بود، قبل از عقد،  فسخ شود. 
اما مش��كلات تنها به زمين تمري��ن تيم ملي ختم نمي ش��ود. پيراهن 
بازيكنان تيم ملي از ديگر مشكلاتي است که تاج در خصوص آن قول هاي 
مساعدي داده بود که البته هنوز به مرحله اجرا در نيامده است. هرچند 
که قابل قبول نبود فدراسيون بعد از عقد قرارداد با اسپانسر لباس هاي تيم 
ملي تصميم به تست آن بگيرد اما رئيس فدراسيون گفته بود در صورت 
عدم رضايت س��رمربي از کيفيت پيراهن ها، در اين راستا اقدام کرده و 
تغييراتي در قرارداد عقد شده ايجاد مي کند. اما به رغم اعتراض هاي کرش 
در خصوص جنس و کيفيت لباس ها، هنوز اقدام خاصي در اين راس��تا 
انجام نشده است. کرش در اين راستا جلس��اتي را هم با تاج برگزار و به 
عدم کيفيت پيراهن هاي تيم ملي تأکيد و اشاره کرده است. پيراهن هايي 
که نه از نظر ظاهري و نه کيفيت و جنس،  در حد تيم ملي ايران نيست. 
آن هم در حالي که تيم هايي به مراتب پايين ت��ر از ايران، لباس هايي با 

مارک هاي شناخته شده و مرغوب دنيا را بر تن مي کنند. 
گفت وگوهاي متعدد تاج با کرش اگرچه توانس��ته فتيله اعتراض هاي 
سرمربي تيم ملي را پايين بكشد، اما عن قريب است که صداي اعتراض 
سرمربي تيم ملي بار ديگر شنيده ش��ود اما آيا باز هم منتقدان در پي 
اعتراض هاي احتمالي کرش موضع گيري مي کنند يا حاضر به پذيرش 
اين مسئله هستند که گله ها و ش��كايات سرمربي تيم ملي در راستاي 
عدم عملي شدن قول ها و وعده هايي است که براي مهيا شدن شرايط و 

امكانات براي تيم ملي داده مي شود، اما به مرحله اجرا در نمي آيد!

ايران – قرقيزستان؛ ساعت 21:00 در ورزشگاه آزادي
تمهيدات ويژه كرش براي تمركز ملي پوشان
شاگردان کارلوس کرش در دومين بازي دوستانه خود پيش از شروع 
مسابقات انتخابي جام جهاني روسيه به مصاف تيم ملي قرقيزستان 
مي روند. تيم ملي فوتبال کشورمان در حالي از قرقيزها پذيرايي 
مي کند ک�ه هنوز مش�کلات زيادي س�ر راه تيم ملي و س�رمربي 
پرتغالي اش است. حتي محل برگزاري اين ديدار دوستانه به چالش 
جديد تيم ملي تبديل شد. در ش�رايطي که گفته مي شد احتمال 
برگزاري بازي در کرج نيز وجود دارد س�رانجام روز گذشته اعلام 
شد که ورزش�گاه آزادي ميزبان ديدار ايران و قرقيزستان است. 

   به فکر پيروزي
ملي پوش��ان ايراني اولين بازي تدارکاتي خود را با پيروزي پش��ت سر 
گذاشته اند و اين بار نيز در ورزشگاه آزادي تلاش مي کنند بردي ديگر 
دش��ت کنند. رويارويي با مقدونيه تيم ملي را حسابي سر حال آورده 
است. بازيكنان کش��ورمان با پيروزي سه بر يكي که به دست آورده اند 
روحيه گرفته و براي گرفتن جواز جام جهاني با انگيزه تر از هميشه به 
ميدان مي روند. اين در حالي اس��ت که هت تريك سردار آزمون نويد 
روزهاي خوب��ي را به تيم مل��ي مي دهد. آمادگي هرچه بيش��تر براي 
موفقيت در رقابت هاي انتخابي هدف اصلي کرش از برگزاري بازي هاي 
تدارکاتي اس��ت. نكته جالب توجه اينكه با تصميم کرش هيچ يك از 
بازيكنان حاضر در اردوي تيم ملي حق ترک اردو به منظور عقد قرارداد 
با باشگاه ها را ندارند. سرمربي تيم ملي از ملي پوشان خواسته به عنوان 
تيم اول آسيا با همه توان در بازي با قرقيزستان حاضر شوند و بهترين 
نتيجه را کسب کنند و اين نتيجه از آن جهت حائز اهميت است که در 
رنكينگ فيفا تأثيرگذار خواهد بود. البته اين تصميم فقط تا بعد از بازي 
با قرقيزستان اجرايي مي شود و بعد از اين بازي با توجه به اينكه اردوي 
تيم ملي تمام مي شود بازيكنان حاضر در اردوي تيم ملي مي توانند در 

دفتر باشگاه ها حاضر شده و تيم جديد خود را انتخاب کنند. 
   حريف ضعيف

رقيب امشب ايران تيمي است که در رنكينگ فيفا جايگاه خوبي ندارد. 
آخرين بازي رسمي قرقيزستان س��ه ماه پيش برگزار شد که بازيكنان 
اين تيم تاجيكستان را با نتيجه 3 بر يك از پيش رو برداشتند. البته قرار 
بود چهار روز پيش ديداري تدارکاتي را مقابل لبنان انجام دهند که اين 
ديدار به دلايلي لغو شد. قرقيزها سال هاست که در آسيا بازي مي کنند 
اما عملكرد درخش��اني نداش��ته اند. اين تيم در جديدترين رده بندي 
فدراسيون جهاني در رده 111 جهان قرار گرفته است. آنها سنگين ترين 
شكس��ت تاريخ فوتبال خود را هم مقابل ايران تجربه کردند و در سال 
1997 با 7 گل مقابل ايران شكست خوردند. دو تيم به جز اين بازي يك 
بازي ديگر را هم در همان سال انجام دادند که اين بازي با پيروزي 3 بر 
يك ايران تمام شده است. سرمربيگري قرقيزستان به عهده کريستينين 
الكساندر اهل روسيه است. لازم به ذکر است که تيم رده پانزدهم قاره 
کهن حدود 10 بازيكن لژيونر در ترکيب تيم خ��ود دارد که عمدتا در 
تيم هاي درجه دوم ترکيه، آلمان، اوکراين، مولداوي، روس��يه، بحرين، 
مالزي، تايلند و صربستان به ميدان مي روند. تيم ملي قرقيزستان قبل از 
سفر به تهران جهت انجام بازي دوستانه برابر تيم ملي ايران ديداري در 
کشورش برابر تيم باشگاهي آلاتو نارين)قهرمان ليگ قرقيزستان( برگزار 
کرد و به پيروزي خفيف يك بر صفر دست يافت. قرقيزستان در دقيقه 24 

اين بازي تدارکاتي از روي نقطه پنالتي توسط آليا سيلا به گل رسيد. 
   رنکينگ مهم نيست

سرمربي تيم ملي قرقيزستان اهميتي به سقوط اين تيم در رده بندي 
فيفا نمي دهد. الكساندر کريستينين، سرمربي 37 ساله اين کشور پيش از 
رويارويي با تيم ملي ايران سقوط 11 پله اي در رنكينگ فيفا را مسئله اي 
طبيعي خواند: »هيچ چيزي به دست نياورديم. از هيچ بازيكني راضي 
نيستم. بايد اين بازي را مورد آناليز جدي قرار دهيم. بازي تدارکاتي برابر 
تيم آلاتو نارين براي من آموزنده بود و بايد ببينم دقيقاً چه اتفاقاتي در 
اين بازي رخ داد که به چنين س��طحي از عملكرد رسيديم. توجهي به 
رنكينگ نمي کنم و اهميتي براي من ندارد. ما مشكلات زيادي داريم و در 
سال جاري بايد ديدارهاي زيادي را برگزار کنيم و مردم بايد درک کنند 

اين مسئله شايد باعث سقوط قرقيزستان در رنكينگ هم شود.«

آق�اي بن�ا اوض�اع چط�ور اس�ت، از 
انتقادهاي تند و تيزتان خبري نيست؟

فعلاً وقت گلايه کردن نيست، زمان نيست، فرصتي 
نداريم. بايد تمام تمرکزمان را روي آماده س��ازي 
بچه ها بگذاريم. البته قول هايي داده  شده که مربوط 
به روزهاي آخر و قبل از المپيك است، مثل حقوق 
بچه ها که بايد ببينيم عملي مي شود يا نه. اميدواريم 

که عملي شود، اما فعلاً کار خودمان را مي کنيم.
تجربه المپيك لندن را در کارنامه داريد، 

تفاوت ريو و لندن را در چه مي بينيد؟
ش��رايط هر المپيك متفاوت است. هر چهار سال 
يك بار آماده ترين ها مي آيند و مي خواهند با کمترين 

ضريب اشتباه بهترين نتيجه را بگيرند. همه مي آيند 
که طلا بگيرند، ما هم همي��ن هدف را داريم فقط 
خدا کند شرمنده مردم نشويم، به خصوص اينكه 
در لندن قهرمان شديم و حالا همه توقع تكرار آن 
را دارند. من ب��راي کل کاروان ورزش ايران آرزوي 
موفقيت دارم، امي��دوارم اينقدر مدال بگيريم که 

مدال هاي کشتي فرنگي ديده نشود.
در المپيك لندن ش�اهد ناداوري هاي 
زي�ادي بوديم، ب�ه خص�وص در مورد 
عبدولي، بعدها عنوان شد که فدراسيون 
جهان�ي و کميته بين الملل�ي المپيك 
نمي خواهند مدال ها به يك سمت برود، 

نگران تکرار اين مسئله در ريو نيستيد؟ 
کاملًا درس��ت مي گوييد. نگران هستم آنها حتي 
در لندن هم دلشان نمي خواست ما سه مدال طلا 
بياوريم، ولي ما مدال را گرفتيم. تأکيد مي کنم ما 
در هر زمان که مدال به دس��ت آورده ايم حق مان 
را گرفته ايم، اما به کش��ورهايي چون آذربايجان و 
روسيه مدال مي دهند. در ريو شرايط مان بدتر هم 
هست، چون نمي خواهند مدال هاي طلا و عنوان 
قهرماني مان را تكرار کنيم، بچه ها بايد اينقدر خوب 
باشند که جلوي همه اتفاقات از ناداوري، تبعيض، 

سوءاستفاده و تباني را بگيرند.
بعد از المپيك لندن ناگهان خداحافظي 

کرديد، اين اتفاق بعد از ريو هم مي افتد؟
ببينيد آن زمان تصور مي کردم که از ظرفيت  موجود 
در کشتي فرنگي استفاده بهينه مي شود، اما نشد و 
مجبور شدم برگردم، وقتي من رفتم تصورم اين بود که 
کشتي فرنگي به راهش ادامه مي دهد، اما اينطور نشد و 
ضربه خورديم. فعلاً که من تا المپيك هستم و اميدوارم 
شرايط به گونه اي رقم بخورد که بتوانم ادامه بدهم. 
البته در ورزش ايران براي مربي گارانتي وجود ندارد، 
اگر من در المپيك نتيجه نگيرم همان لحظه عذرم را 

مي خواهند حتي اگر خودم دلم بخواهد که بمانم.
براي آينده کشتي فرنگي چه برنامه اي 
داري�د، طبيعي اس�ت که برخ�ي از 
کشتي گيران، مثل سوريان سال هاي 

آخر کشتي خود را مي گذرانند؟
شما اين را مي گوييد، براي شما حميد سوريان و اميد 
نوروزي و... تمام شده اند، اما براي من نه. من اعتقاد دارم 
که حميد سوريان اگر بخواهد مي  تواند يك المپيك 
ديگر هم کشتي بگيرد، البته اين هم منطقي است که 
بايد شرايط جسمي خودش را هم در نظر بگيرد، اما 
اين يك واقعيت است که تمام دنيا روي ورزشكاران 
پرتجربه خود سرمايه گذاري مي کنند و به راحتي آنها 
را از دست نمي دهند. من در کار تيم هاي پايه دخالت 
نمي کنم. اين کار بقيه است، من آنها را در تيم ملي 
تحويل مي گيرم، تربيت و آماده رقابت مي کنم. قبل از 
سال 2014 خيلي ها گفتند که اين کار درست نيست 
ولي همان سال ما قهرمان جهان شديم، کار من با تيم 
بزرگسالان و هدفم موفقيت آنهاست، درست مثل کار 
کارلوس کرش، سرمربي تيم ملي فوتبال که همه از او 
صعود به جام جهاني مي خواهند. خم رنگرزي نيست 
که دست در آن فرو بريم و يك حميد سوريان بيرون 
بياوريم. بايد روي جوانان و اميدها کار کرد تا پرورش 
پيدا کنند. اين راه ادامه دارد و با آن و آينده خوبي را 

مي توان براي کشتي فرنگي ترسيم کرد.
به عنوان سؤال آخر از صعود واليبال به 
المپيك بگوييد. شنيده ايم خيلي سفت 

و سخت مسابقات را دنبال مي کرديد.
واقعاً خوشحال شدم. از صميم قلب آقاي داورزني را 
دوست دارم. يك مدير موفق و با برنامه هستند، قبل 
از او هم يزداني خرم را بسيار دوست داشتم، بچه هاي 
واليبال کار بزرگ��ي انجام دادند و امي��دوارم با ادامه 
همين روند آنها را روي سكوي مدال المپيك ببينيم.
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 تهديد دوپينگ
از تهديد فني رقبا جدي تر است

ورزش اي��ران نيازمن��د يك آزمايش��گاه 
تخصص��ي ضددوپين��گ اس��ت. تهديد 
دوپينگ از تهدي��د فني رقبا ب��ه مراتب 
جدي تر است، اما فرآيند کنترل دوپينگ 
براي قهرمانان ايراني سال هاست که ناقص 
است و ورزش هاي مدال آور از اين موضوع 
آسيب غيرقابل جبراني ديده اند. چه بسيار 
استعدادهاي بزرگي که الان بايد در ورزش 
ما داعيه قهرماني المپيك مي داشتند، اما 
مادام العمر محروم هستند. تصور کنيد به علت فقدان ابزار کنترلي لازم، 
طلاي المپيك در يكي از رشته هاي طلايي ايران با تست مثبت دوپينگ 
مواجه شود. آنگاه حاضريم چقدر هزينه کنيم تا اين آسيب حيثيتي و 

ملي را جمع کنيم؟ آيا اين اتفاق اصلًا قابل بخشش و توجيه است؟ 
فدراسيون هاي ملي سعي کردند از طريق »آموزش« بخشي از اين کمبودها 
را برطرف کنند، اما بايد بدانيم دانش قهرمانان حرفه اي ما از افسران دوپينگ 
نه تنها کمتر نيست، بلكه به دليل مهارت هاي عملي، چه بسا بيشتر هم باشد. 
ورزش ايران که در رقابت هاي مهمي همچون المپيك، جهاني و آس��يايي 
مدعي کسب مدال طلاس��ت، نياز به يك آزمايشگاه تخصصي دوپينگ با 
استانداردهاي جهاني دارد تا ورزشكاران در تمامي طول سال، تحت کنترل 
باشند. اين يك واقعيت است که مسئولان فدراسيون و کادرهاي فني مرتبط، 
هر روز درباره اين موضوع بسيار مهم اس��ترس و نگراني فراوان دارند، زيرا 
ابزار کار ندارند. فراموش نكنيد که دوپينگ حتي مي تواند منجر به تعليق 
ورزش هاي مدال آور ما از حضور در المپيك شود. فدراسيون کشتي در همين 
راستا، »تست س��لامت« را 20 ماه قبل آغاز کرده است. در اين راستا چند 
فدراسيون ديگر هم پيگير موضوع هستند، اما واقعيت اين است که بار مالي و 
اجرايي اين موضوع نمي تواند بر دوش فدراسيون هاي ملي باشد. نمي توانيم 
هر روز بنشينيم و شاهد سخت تر ش��دن قوانين جهاني مبارزه با دوپينگ 
باشيم. بايد بخش خصوصي و ستاد مبارزه با دوپينگ با استانداردهاي جهاني، 
در ايران فعال شود. اين حرکتي استراتژيك در ورزش قهرماني ايران خواهد 
بود که نمي توان به بهانه سخت بودن راه اندازي آزمايشگاه داخلي يا هزينه بر 
بودن کار، اهميت و ارزش بزرگ فني، اجتماعي و ملي آن را ناديده گرفت. 
پيش کشيدن مشكلات مالي و سختي مراحل راه اندازي، پاک کردن صورت 

مسئله و استمرار يك خطر بسيار جدي براي ورزش ايران است.
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سطح جام جهاني غافلگيرم كرد  
آخرين تمري��ن آزادکاران تيم ملي قبل 
از اعزام به رقابت هاي جام جهاني امريكا 
در حالي در خانه کش��تي برگزار شد که 
رس��ول خادم، رئيس فدراسيون کشتي 
گفت: »با هدف ارزيابي حريفان خارجي 
و همچنين کش��تي گير ان خودمان در 
اين مسابقات ش��رکت مي کنيم و به دنبال کسب بهترين نتيجه  
نيز هستيم. البته گمان نمي کرديم که جا م جها ني با وجود اينكه 
تنها دو ماه مانده به المپيك برگزار مي شود از چنين سطح بالايي 
برخوردار باشد. به غير از امريكا که به عنوان ميزبان با تيم اصلي 
خود در اين ر قا بت ها شرکت مي کند ساير تيم ها مانند گرجستان 
با تيم اول خود مي آيند و روسيه نيز با ترکيب نفرات اول، دوم و 

سوم خود در اين ر قا بت ها حضور پيدا مي کنند. 

دنيا حيدري

از تيم ملي واليبال در تهران تجليل مي شود 
تيم ملي واليبال کش��ورمان پس از کسب 
سهميه المپيك در حالي امروز به کشور باز 
مي گردند که نصرالله سجادي، معاون توسعه 
ورزش قهرماني و حرفه اي وزارت ورزش و 
جوانان مي گويد: »فكر مي کنم اينكه بعد 
از 52 س��ال تيم واليبال ايران توانس��ت به 
المپيك صعود کند، يك رکورد استثنايي است. ما براي اولين بار در اين 
تورنمنت در جمع 12 تيم دنيا قرار گرفتيم. اميدوارم اين موفقيت ها در 
ليگ جهاني و المپيك هم ادامه داشته باشد. ما از نزديك شاهد تلاش ها 
بوديم و مي خواهيم طي مراسمي در اوايل ماه مبارک رمضان از اعضاي 
تيم تقدير کنيم.« صحبت هاي سجادي در حالي عنوان مي شود که 
معلوم نيست وظيفه او و مناف هاشمي در اين چند روزي که در ژاپن 

بودند، چه بوده که از ملي پوشان تقدير به عمل نياوردند. 

جوكوويچ قهرمان و تاريخ ساز شد
مرد شماره يك تنيس جهان با کس��ب اولين قهرماني در رقابت هاي 
رولان گاروس، علاوه بر دوازدهمين قهرماني در گرنداسلم ها به جمع 
تنيسورهاي فاتح هر چهار گرنداسلم س��ال پيوست. نواک جوکوويچ 
صرب، مرد شماره يك تنيس دنيا با برتري 3 بر يك مقابل اندي ماري 
بريتانيايي در فينال بخش انفرادي مردان رقابت هاي تنيس گرنداسلم 
رولان گاروس، به اين مهم دست يافت. فتح جام دوازدهمين گرند اسلم، 
حال ستاره صربستاني تنيس جهان را اميدوار کرده است تا به رکورد 
17 گرند اسلم راجر فدرر برسد. هدفي که البته با خيزي که جوکوويچ 

برداشته خيلي هم عجيب و دور از انتظار نيست.

سومين روز از مس��ابقات کوپا آمه ريكا با شكست اروگوئه به پايان 
رسيد. صبح دوشنبه دو بازي از گروه س��وم بازي ها انجام شد که 
طي آن مكزيك موفق شد 3 بر يك آبي پوشان اروگوئه را شكست 
دهد. نخستين شكست پرافتخارترين تيم تاريخ کوپا آمه  ريكا در 
حالي رقم خورد که مس��ئولان برگزاري مسابقات در ابتداي بازي 
سرود ملي شيلي را به جاي اروگوئه پخش کردند. برخي از بازيكنان 

اروگوئه در ابتدا متوجه اش��تباه به وجود آمده نشدند، اما از اتفاق 
پيش آمده دلخور شدند. با اين حال با احترام تا پايان به سرود ملي 
شيلي گوش دادند. مس��ئولان برگزاري بابت اين اشتباه از مردم 
اروگوئه عذرخواهي کردند. در ديگ��ر بازي نيز ونزوئلا يك بر صفر 
جامائيكا را شكست داد. بامداد فردا هم امريكا به مصاف کاستاريكا 

مي رود و کلمبيا با پاراگوئه روبه رو مي شود. 

پخش اشتباه سرود ملي و شکست اروگوئه

طلاي ريو را مي خواهيم
رمضان صالحي، ليبروي تيم ملي واليبال نشسته گفت: »اگرچه 
مي توانيم بگوييم که مس��ابقات ج��ام بين قاره اي ب��ا بازي هاي 
پارالمپيك قابل مقايس��ه نيس��ت اما مي توانم ادعا کنم که ايران 
تيم کاملي خواهد ب��ود. به نظرم همه بازيكنان آماده هس��تند تا 
آمادگي خود را نشان بدهند. اگرچه ما همچون سال هاي قبل در 
اوج نيستيم اما توانسته ايم جايگاه خود در صدر رنكينگ جهان را 
حفظ کنيم. اميدواريم که انتظارات را برآورده کنيم و براي رسيدن 

به اين هدف فقط بايد مدال طلا را به  دست آورد.«

تمجيد از پيشرفت قايقراني ايران
جان کريست رونالد، رئيس فدراسيون جهاني رويينگ در سفرش 
به تهران پيشرفت قايقراني کشورمان را ستود: »در مدتي که به ايران 
سفر کردم شاهد امكانات مناسب و استعدادهاي بسيار خوب بودم. 
وقتي مي گويم که ايران استعدادهاي خوبي دارد به اين دليل است که 
ورزشكارانتان را مي شناسم. به خوبي محسن شادي را مي شناسم که 
يك استعداد در رويينگ بود. ايران يك کشور پرجمعيت است و اگر 
برنامه ريزي درستي انجام بگيرد تعداد محسن شادي ها زياد مي شود. 

پتانسيل همه ورزشكاران ايراني بالا است.«

شکستن ركورد جهان مهم نيست؟
کيانوش رستمي، نايب قهرمان وزنه برداري جهان که در مسابقات 
جام فجر موفق به شكس��تن رکورد جهاني ش��ده از بي توجهي 
مسئولان به اين اتفاق مهم انتقاد کرد: »به غير از جايزه مسابقات 
پاداش ديگري بابت رکوردش��كني  ام نگرفتم و ش��ايد شكستن 
رکورد دنيا چيز کمي است. فدراس��يون وزنه برداري 5 هزار دلار 
براي قهرماني در دسته 85 کيلوگرم و 6 هزار دلار براي شكستن 
دو رکورد جهان به من داد. يك ايراني در دسته 85 کيلوگرم رکورد 

جهان را شكسته، اما انگار هيچ اتفاقي نيفتاده است.« 

نايب قهرماني فوتبال 5 نفره ايران در برزيل
تيم مل��ي فوتبال پنج نف��ره ايران، ب��ه مقام نايب قهرمان��ي تورنمنت 
بين المللي برزيل دست يافت. تورنمنت بين المللي برزيل از سه شنبه 
هفته گذش��ته با حضور هفت تيم پارالمپيكي از کشورهاي برزيل)دو 
تيم(، اي��ران، چي��ن، آرژانتين مكزي��ك و مراک��ش و همچنين تيم 
غيرپارالمپيكي ژاپن در ريودوژانيرو آغاز شده بود با نايب قهرماني ايران 
به پايان رسيد. تيم ايران در مرحله گروهي پس از باخت به ميزبان،  با 
ژاپن يك- يك مساوي کرد و مكزيك را با يك گل شكست داد. ايران در 
نيمه نهايي برابر آرژانتين به برتري 2 بر صفر رسيد و ديدار نهايي سه بر 

يك به برزيل باخت و به نايب قهرماني رضايت داد. 
-------------------------------------------------------------

تركيه آخرين فرصت كمانداران براي كسب سهميه
برنامه جام جهاني تيراندازي با کمان و آخرين مرحله انتخابي المپيك 
اعلام ش��د. جام جهاني تيراندازي با کمان و آخري��ن مرحله انتخابي 
المپيك از 23 تا 30 خرداد م��اه در آنتالياي ترکيه برگزار مي ش��ود و 
کمانداران ايران آخرين ش��انس خود را براي کس��ب س��هميه تيمي 
امتحان مي کنند. تاکنون زهرا نعمتي موفق به کسب سهميه المپيك 
در مسابقات آسيايي شده است. با تصميم کادر فني 16 کماندار در دو 
بخش ريكرو و کامپوند به مصاف رقباي جهاني خود خواهند رفت که 

البته سهميه تنها به رشته ريكرو اختصاص خواهد يافت.
-------------------------------------------------------------

قهرماني تنها المپيکي قايقراني ايران در كاپ آسيا
مسابقات قهرماني کاپ آسيا درحالي طي دو روز گذشته در درياچه مجموعه 
آزادي برگزار شد که مهسا جاور،  تنها المپيكي قايقراني ايران در اين مسابقات ، 
موفق به کسب طلا وعنوان قهرماني شد. موفقيتي که فرزام ، سرمربي جاور 
معتقد است با 80 درصد آمادگي اين قايقران المپيكي ايران کسب شده است. 

شيوا نوروزي

عليرضارضايي

سخنگوي فدراسيون کشتي 

صحبت کردن با آقاي خاص کشتي فرنگي راه و رسم خاص خودش را دارد. محمد 
بنا وقتي پاي کار باشد از خانه کشتي بيرون نمي آيد، همانجا تيمش را تمرين 
مي دهد و همانجا زندگي مي کند. مي گويند حتي ب�راي هواخوري هم بيرون 
نمي آيد، اين را در گفت وگويي که چند سال پيش با او داشتيم نيز متوجه شده 
بوديم. آن روز به ما گفت که برخي شب ها از نگراني بيدار مي شوم، به بچه هاي تيم 

سر مي زنم و مي آيم در سالن خالي قدم مي زنم تا ببينم چکار بايد انجام بدهم. بناي 
کشتي فرنگي ايران حالا و در فاصله دو ماه مانده به المپيك باز هم در خانه کشتي 
است. با هماهنگي زياد و تماس هاي مکرر دوشنبه صبح بود که قبل از آغاز تمرين 
تيم ملي براي دقايقي وقتش را به ما داد و البته وقتي شنيد که همکارمان بيرون 
خانه کشتي مانده قول داد که حتماً براي گفت وگويي مفصل تر به »جوان« بيايد.

خودمان بايد حقمان را از المپيك بگيريم
محمد بنا در گفت وگو با »جوان«: الان وقت گلايه نيست

فريدونحسن
گفتوگو

وضعيت مبهم مديريتي در استقلال
سايه قنبرزاده روي سر افشارزاده

ليگبرتر

استقلال تهران روزهاي پرتنشي را سپري مي کند. به رغم اينكه عليرضا منصوريان 
به عنوان سرمربي آبي هاي تهران انتخاب شد و چند بازيكن مؤثر و خوب چون 
بختيار رحماني و وحيد اميري هم با استقلالي ها به توافق رسيدند اما حاشيه هاي 
مديريتي و اختلاف بين مديران باش��گاه که از زمان تعيين سرمربي جديد مثل 
زخمي کهنه دهان باز کرده، جمع شدني نيست. مسئله، مسئله مديريت 
باشگاه است. چند ماه پيش وقتي نام بهرام افشارزاده در جمع نامزدهاي 
رياست فدراسيون ژيمناستيك ديده ش��د، همه تصور کردند مسئله 
شوخي است، اما بروز اختلاف در بين هيئت مديره و حرف هاي مقداد 
نجف نژاد به عنوان رئيس هيئت مديره استقلال در خصوص لزوم جدايي 
افشارزاده از باشگاه و نياز به يك مدير تمام وقت حالا اوضاع را بغرنج تر 
از قبل کرده اس��ت. به اين مس��ائل به ميان آمدن نام منصور قنبرزاده، 
مديرعامل باش��گاه نفت به عنوان گزينه مديريت استقلال را هم اضافه 
کنيد، مسئله اي که بلافاصله با واکنش تند و تيز هواداران استقلال روبه رو 
شد، چراکه معتقدند قنبرزاده يك مدير پرسپوليسي است و استقلال نيازي 
به چنين مديري ندارد. ديروز عده اي از هواداران اس��تقلال جلوي وزارت 

ورزش تجمع کردند و عليه وزير ورزش شعار سر دادند. هواداران استقلال در 
جريان تحصن ديروز حتي از خجالت مديرعامل پرسپوليس هم درآمدند و او 
را مسبب ناکامي هاي استقلال خواندند! در اين ميان بهرام افشارزاده به رغم 

حمايت هواداران از او و عليرضا منصوري��ان توهين هاي آنها به وزير ورزش را 
به شدت محكوم کرد و گفت: »توهين به گودرزي، توهين به من است. ما 

تيم خوبي با منصوريان آماده کرديم و قدرتمند ليگ را شروع مي کنيم، 
تنها خواسته ام اين است که به کسي توهين نكنيد.«  منصور قنبرزاده 
گزينه جانشيني افشارزاده نيز در خصوص پيشنهاد مديريت استقلال 
گفت: »هنوز هيچ چيز نهايي نش��ده است، موضوع در دست بررسي 
است و برخي مس��ائل بايد مورد تحقيق و بررسي قرار گيرد.« آنچه 
مسلم است اينكه تا وقتي که افشارزاده ثبات در ماندن نداشته باشد 

و سايه قنبرزاده را پش��ت در اتاق خود حس کند نمي توان روي هيچ 
کدام از اين برنامه ريزي ها حساب کرد. استقلال اين روزها  آبستن اتفاقات 

مديريتي زيادي است که تنها بايد صبر کرد و ديد چه سرنوشتي براي تيم 
آبي پايتخت و هواداران نگران و مضطرب آن در پي دارد.


